
A Mosolygó Balatonföldvárért Egyesület közéleti, kulturális lapja

MOSOLYGÓKMOSOLYGÓK
LAPJALAPJA

MOSOLYGÓK
LAPJA

MOSOLYGÓKMOSOLYGÓK
LAPJALAPJA

MOSOLYGÓK
LAPJA

2024. augusztus2024. augusztus2024. augusztus

A Képviselő Testület tagjai 2024.október 1-től.A Képviselő Testület tagjai 2024.október 1-től.A Képviselő Testület tagjai 2024.október 1-től.

Holovits Huba polgármesterHolovits Huba polgármester
FideszFidesz

Holovits Huba polgármester
Fidesz

Füstös Erika képviselő                Füstös Erika képviselő                
M��� osolygó Földvárért��M��� osolygó Földvárért��

Füstös Erika képviselő                
M��� osolygó Földvárért��

Veres Zsolt képviselő Veres Zsolt képviselő 
FideszFidesz

Veres Zsolt képviselő 
Fidesz

Dr. Kovács Zsolt képviselőDr. Kovács Zsolt képviselő
Mosolygó FöldvárértMosolygó Földvárért

Dr. Kovács Zsolt képviselő
Mosolygó Földvárért

Herényi Károly képviselőHerényi Károly képviselő
Mosolygó FöldvárértMosolygó Földvárért

Herényi Károly képviselő
Mosolygó Földvárért

Kovács Emőke képviselőKovács Emőke képviselő
Fidesz��Fidesz��

Kovács Emőke képviselő
Fidesz��

Ernyes Ervin képviselő��Ernyes Ervin képviselő��
független��független��

Ernyes Ervin képviselő��
független��

„Csak akkor van szükséged hatalomra, ha valami ártalmasat akarsz tenni. 

Minden más esetben a szeretet elég, hogy elérd a céljaidat” ( Charlie Chaplin )



NÉPÍTÉLET
avagy Fölvár polgárainak bölcsessége.

Két hónapja, június 9-én városunk válasz-
tópolgárai döntö�ek. Holovits Hubát több 
mint 800 szavaza�al ismét polgármesternek 
választo�ák. Viszont a 6 fideszes jelöltből csak 
ke�őt választo�ak a testületbe. A maradék 
négy mandátum közül hármat az Önök 
bizalmából a Mosolygó Balatonföldvárért 
színeiben Dr. Kovács Zsolt, Füstös Erika és 
jómagam nyertünk el , egyet pedig független 
jelöltként, Ernyes Ervin. 
Mit is jelent ez az eredmény? „Mindössze” 
annyit, hogy az eddigi ellenfeleket, az eddigi 
szembenállókat Földvár bölcs közössége 
együ�működésre „ítélte”. Nem tudjuk milyen 
lesz ez a gyakorlatban, de nem lesz egyszerű. 
Mi Mosolygók bízunk az eredményességben.
Ideje tehát elővennünk és leporolnunk 
Kossuth Lajos gondolatát a poli�ka lénye-
géről. Ami nem más, mint  az exigenciák, az 
érdekek szükségszerű egyeztetésének a 
művészete. Kossuth nem az ellenfél, a másik 
legyőzéséről, hanem a �sztességes kompro-
misszumok szükségességéről beszélt. Ma úgy 
mondanánk Eric Berne (Emberi játszmák) 
után szabadon, a Win-Win, vagyis a győztes-
győztes játszmáról. Mi magyarok évszázadok 
óta másokkal is, egymással is, a vesztes-
vesztes, vég nélküli játszmákat erőltetjük. 
Ideje lenne váltanunk.  Sajnos  Kossuth 
felfogása ma sincs divatban. Kevesen ismerik, 
még kevesebben köve�k. Pedig a sikeres nem-
zetek, sikeres közösségek �tka csupán ennyi. 
Ahol van érdekegyeztetés, o� mindenki 
hasznára, az eredménytelen szembenállás 
kultúráját felváltja a sikeres együ�működés 
kultúrája.
Lehet nekünk saját véleményünk a polgár-
mesterről, de ez a vélemény nem írhatja felül 
több, mint 800 választópolgár véleményét. 
Nem sok értelme lenne a szépemlékű Torgyán 
doktort utánozva ismételgetni, hogy mondjon 
le. Ha nem tetszik a népakarat, legfeljebb mi 
mondhatunk le. De miért tennénk? Nagyszerű 
eredményt értünk el. Választóink komoly 
felada�al bíztak meg, bizalmukkal ellenőrző 

Mi Mosolygók ebben az új, önkormányza� 
szerepben is, ahogy eddig ellenzékiben is, 
ebben az új szerepben is �sztességesen, 
felelősséggel fogunk dolgozni. Balaton-
földvárnak és polgárainak a választási harcok 
után nyugalomra és alkotó békére van szük-
sége. Erősen bízunk, hogy ebben a kérdésben 
a Polgármester  és az összes Képviselő 
Asszonyok/Urak egyetértésre jutnak, és 
városunk érdekében megtaláljuk a közös 
hangot. Rajtunk, Mosolygókon nem fog múlni.  

Mi Mosolygók törvénykövetőek vagyunk, 
tehát be fogjuk tartani az Önkormányza� 
törvény előírásait.  Ismerve a magyar 
közviszonyokat, a �sztességes kompro-
misszumokért és az egyeztetésekért sokan 
árulónak fognak minket tartani. Nekik Antall 
József miniszterelnök rendszerváltás utáni 
mondatát idézem, amely az elégedet-
lenkedőknek szólt: ”Tetsze�ek volna forra-
dalmat csinálni!” 

megválaszto� képviselő
Herényi Károly

többséget biztosíto�ak számunkra a tes-
tületben. 
A 2011. évi CLXXXIX. számot viselő Magyar-
országi önkormányzatokról szóló törvény 
részletesen szabályozza a helyi önkor-
mányzatok működési rendjét. A helyi 
különbözőségek az önkormányzat alakuló, 
vagy azt követő ülésén kötelezően elfoga-
dandó Szerveze� és Működési Szabályzatban 
jelenhetnek meg. A Törvény a feladatkijelölés 
során kiemelt szerepet biztosít a polgár-
mestereknek. Például személyi javaslatot csak 
ők tehetnek. Költségvetési rendeletet csak ők 
terjeszthetnek elő. Természetesen a testület-
nek joga van az előterjesztést leszavaznia, de 
ha nincs megegyezés és nincs például elfoga-
do� költségvetés, akkor egy idő után előáll a 
település működésképtelensége. Nincs miből 
finanszírozni a bölcsődét, a szociális étkez-
tetést, a kultúrházat. Tehát ahogy Kossuth 
mondta, a szükségszerű egyeztetés megke-
rülhetetlen.
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Választások utánVálasztások utánVálasztások után

Ami az európai parlamenti választás eredményeit illeti, 
az újonnan létrejött Tisza Párt (Tisztelet és Szabadság 
Párt) kivételével, lényegében senki sem lehet elégedett 
az eredménnyel, több ellenzéki pártnak pedig 
kifejezetten kudarcot jelentett a voksolás. Utóbbiak 
közül mindössze a DK-nak (2) és a Mi Hazánknak (1) 
sikerült mandátumot szereznie, a Momentum pedig 
elvesztette mindkét mandátumát.
A FIDESZ–KDNP, még a választás végleges eredmé-
nyének kihirdetését megelőzően, győzelmet hirdetett, 
deklarálva, hogy mindkét választási formában 
megnyerték a küzdelmet (az eredményváró közönsége 
arcán a felhőtlen győzelem öröme azonban nem 
tükröződött). A győzelem ténye viszonylagos, hiszen a 
pártkoalíció az öt évvel ezelőtti választásokhoz képest, 
kettővel kevesebb, 11 mandátumot szerzett, miközben a 
Tisza Párt hét képviselőt küldhet az Európai Parla-
mentbe (feltehetően a Néppártba), a fővárosi közgyű-
lésben pedig a FIDESZ és a Tisza Párt azonos, tíz–tíz 
mandátumot szerzett. Nem valósult meg a FIDESZ 
álma Brüsszel „elfoglalásáról” és a szélsőjobb jövőbeni 
domináns szerepéről sem az Európai Parlamentben. 
Kétségtelen ugyanakkor, hogy a jobboldali pártok 
jelentősen erősödtek Európa egyes országaiban (pl. 
Franciaország), ugyanakkor az EP-ben nincs egységes 
platformjuk, sőt, mintha az utóbbi hetekben nem a 
szélsőjobb, hanem a centrum álláspontja felé 
mozdultak volna el, pl. Ukrajna kérdését illetően.

Mára, érdekes módon, alább hagyott a háború 
veszélyével történő fenyegetés, az EU és tisztség-
viselőinek szidalmazása, helyette romlani kezdett a 
forint, s emelkedésnek indultak az üzemanyagok árai is.
A média által történelminek minősített választás (ami 
attól lett „történelmi”, hogy az európai parlamenti és az 
önkormányzati választásokat egy időben tartották) 
annyiban váltotta be a hozzá fűzött reményeket, hogy a 
korábbi, hasonló választásoknál nagyobb tömegeket 
volt képes mozgósítani, miközben több hónappal 
kitolta az újonnan megválasztott polgármesterek és 
önkormányzati képviselők hivatalba lépésének 
időpontját, s ezáltal bizonytalan átmeneti időszakot 
idézett elő.

Örvendetes, hogy a helyi polgármesterek és önkor-
mányzati képviselők esetében mérséklődött a pártok 
szerepe, ugyanakkor erősödött a lokálpatrióta szem-
lélet, a helyi ügyek képviseletének elsődlegessége. Sok 
helyen ugyanakkor még mindig úgy látják, hogy a 
kormányzati és pártpolitikai kötődéssel épülő presz-
tízsberuházások előnyösek a településnek, mert elő-
segítik fejlődését (munkahelyeket teremtenek, az 
iparűzési adó pedig növeli bevételeiket).
Az európai uniós és a fővárosi közgyűlési választások 
legnagyobb meglepetése a néhány hónappal ezelőtt 
életre hívott Tisza Párt, amely a Fővárosi Közgyűlésben 
a FIDESZ–KDNP-vel azonos számú mandátumot 
szerzett és (a FIDESZ kb. 2 millió támogatójával 
szemben) 1,3 millió szavazót volt képes maga mellé 
állítani. Mindez azt vetíti előre, hogy az alig 22 hónap 
múlva sorra kerülő országgyűlési választásokon, két 
évtized után, a kormányzó pártkoalíció komoly 
kihívója lehet. Ehhez persze az kell, hogy megőrizze és 
növelni tudja támogatói bázisát, valódi párttá 
szerveződjön, programmal, szervezeti struktúrával, s 
nem utolsó sorban vonzó nevekkel és tisztségvi-
selőkkel.

Aki arra számított, hogy a hazai politikában mostantól 
nyugalmas időszak következik, csalódnia kell. A 
politikai műhelyekben máris folyik a 2026-os ország-
gyűlési választásokkal kapcsolatos stratégiaalkotás és 
erőviszony felmérés, így, ha formálisan nem is, de a 
választási kampány ősztől, minden bizonnyal újra 
kezdetét veszi.

Ami az önkormányzati választásokat illeti, a korábbi 
status quo lényegi fennmaradását, de több tekintetben 
kedvező átrendeződését figyelhetjük meg (Budapest 
kivételével, ahol a korábbi főpolgármester marad 
pozícióban, de a megváltoztatott szabályok szerint a 
jövőben a korábbinál lényegesen nehezebb feltételek 
mellett kell végezze munkáját).

Mindezzel természetesen a FIDESZ vezérkara is 
tisztában van, így a 2026-os választásokon (és már az 
azt megelőző időszakban is) fő ellenfelének a Tisza 
Pártot fogja tekinteni. 

M.I. 

Vége van. Igazán már nem is bántuk. Hosszú volt ez a kampány 
időszak, s valljuk meg, kicsit már elegünk is lett a média, az 

óriásplakátok és a köztelevízió által sulykolt, sokszor valótlan, 
propaganda-szlogenekből, állításokból, a mesterségesen szított 

háborús pszichózisból. 
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Jó re��elt Balatonföldvár!

Bevallom június 9. előtt álmomban többször előjöttek az önkormányzati választásokkal kapcsolatos képek 
és rémképek. E�yszer pl. olyan településre sodort a képzelet, ahol a hivatalban levő, és újra induló 
pol�ármester na�yon a��ódott a sorsáért, mert nem lehetett biztos a �yőzelemben, tekintve, ho�y a 
népszerűsé�i indexe az utóbbi években erős zuhanásba kezdett. Mit lehet ilyenkor tenni, �ondolta 
ma�ában? Elővette a máshol jól bevált receptet, és pénzért (emlékeim szerint 30.000 Ft-ért) betelepített 
ide�enből szavazókat. Történetesen olyanokat, akik sosem jártak a településen, és a helyiektől 
kérdez�ették, ho�y hol kell a kormánypártra szavazni? Szerencséjükre a lovári nyelv mellett a ma�yart is 
beszélték, í�y eljutottak a választófülkéi�. Az na�yon valószínű, ho�y villámláto�atást tettek a városban, 
mert ahová lakcím alapján „be voltak jelentkezve”, az történetesen a város első emberének rész 
tulajdonában levő romos étterem, ahol lakni, mi több e�y perci� is tartózkodni mé� a szerény életvitelhez 
szokott ember számára is lehetetlen. A kalandos akció vé�ül is eredményesen ért vé�et, mert a 
pol�ármester me�tartotta pozícióját, í�y boldo�an me�vere�ethette saját vállát, és büszkén simo�athatta 
a nemré� kapott ma�as állami kitüntetését, amit valószínűle� előzetesen oszto�atnak az ilyen nemes 
cselekedetekért. 
Eddi� tartott az álom, utána felébredtem, mint hozzám hasonlóan  sokan mások is. Ezt onnan �ondolom, 
ho�y a valósá�ban olyan eredményeket hozott városunkban az önkormányzati választás, ami erre en�ed 
következtetni. Remélem ez az ébredési folyamat tartós lesz, sok embert elér, főle� azokat, akikre ez a 
le�jobban ráférne.

Aki mindezt átélte:
Szabó Józse� 

Álom és valósá�

(Ungváry Krisztián történész, egyetemi tanár elemzése)

Ez a szavazás remélem vé�le� pontot tett annak a 

vitának a vé�ére ho�y létezik-e olyan, ho�y 

csalódott fideszes szavazó. Me�néztem hat olyan 

város eredményét, ahol a Fidesz i�en beá�yazott, 

és viszonyla� jó arányban nyerte a pol�ármester 

választást. Szemmel látható, ho�y a fideszes 

szavazók az EP listán jelentős részben már nem a 

Fideszre szavaztak. Zalae�ersze�en a fideszes 

pol�ármester 73%-al nyert, de a fideszes EP lista 

csak 47%-ot kapott - Tisza 31%. Székesfehérváron 

a fideszes pol�ármester 74%-al nyert, de az EP 

listán a Fidesz csak 40%-ot kapott, a Tisza 34%-ot. 

Eszter�omban a fideszes pol�ármester 70%-ot 

kapott, de az EP lista csak 45%-ot, a Tisza 33%-a 

mellett. Kecskeméten a fideszes pol�ármester 

42%-ot kapott, miközben az EP lista csak 39%-ot. 

Debrecenben a fideszes pol�ármester 48%-ot 

vá�ott  zsebre,  de a l istán csak 41%-ot. 

Nyíre�yházán 46% választotta me� a fideszes 

pol�ármestert, de csak 37% szavazott az EP listán 

a Fideszre - ebben a városban az EP listán a Tisza 

me� is előzte a Fideszt 39%-al. Hasonló moz�ás 

látszik a Mi Hazánk szavazók esetében. Idő 

hiányában csak két példa: Debrecenben a Mi 

Hazánk a EP listán csak 5386 szavazatot kapott, 

miközben e�yéni jelöltjük 7458-at, Kecskeméten 

az EP listán 3158 szavazatot kaptak, mí� 

pol�ármesterjelöltjük 5240 szavazatot kapott. A 

válasz tehát: nem csak ho�y létezik a csalódott 

fideszes szavazó, hanem létezik nem is kis 

számban az in�adozó fideszes szavazó is, aki ha 

nyújtanak neki más, számára emészthető 

alternatívát, ott fo�ja ha�yni a NER rendszerét.

Hogy szavaztak
a csalódott fideszesek?
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(az alábbi polgármesteri nyilatkozat 

a Balatoni Futár 2024. márciusi számában jelent meg.) 

Más a kampány, ésMás a kampány, és
más a valóságmás a valóság

Más a kampány, és
más a valóság

Rekord össze�, rekord fejlesztések – röviden 

í�y jellemezhetnénk az aktuális év költ-

sé�vetését. Ha azonban kibontjuk ezt a 

csoma�ot, azt láthatjuk, ho�y az önkor-

mányzati munka szerteá�azó feladataihoz 

me�felelő na�ysá�ú pénzü�yi hátteret 

sikerült biztosítanunk. 
Városunk történetében soha nem adódott 

ilyen na�yszerű lehetősé� – soha ilyen 

jelentős forrásból, három és félmilliárd 

forintból nem �azdálkodhattunk. A �yakor-

latban ez annyit jelent, ho�y – a büdzsét 

kettéosztva – na�yjából ötven-ötven száz-

alékot fordíthatunk működési költsé�ekre, 

illetve fejlesztésekre. Az intézmények 

fenntartása elsődle�es feladatunk, de – 

hasonlóan az elmúlt évhez – �ondoltunk az 

itt dol�ozók béremelésére is. A közel-

jövőben két intézmény �azda�ítja telepü-

lésünket. Májusban adják át az új bölcsődét, 

mely tizenkét �yermek fo�adására alkal-

mas, s remélhetőle� a földvári fiatal házasok 

�ondoskodnak arról, ho�y az intézmény 

állandóan telt házzal működjön. A másik 

létesítmény jóval ismertebb a szűkebb 

ré�ióban, hiszen éveken keresztül ez volt a 

Kultkikötő bázisa, e�yik le�fontosabb ját-

szóhelye. A nyári rendezvények, előadások, 

koncertek rendkívül láto�atott intézmé-

nyének korszerűsítése u�yancsak tavasz 

vé�én fejeződik be – az ezer főt befo�adó 

nézőtér teljes felújítása mellett me� kell 

említenem, ho�y itt alakították ki a Balaton 

második le�na�yobb fedett színpadát. A 

működési en�edély kiadásának fü��vé-

nyében – reményeink szerint – már 

júniusban ran�os produkciókat láthat itt a 

közönsé�. A Kultkikötőhöz méltó lesz 

környezete is, hiszen hamarosan me�kez-

dődik a vasútállomás melletti park teljes 

rekonstrukciója. Süttői mészkőből készült 

sétányok, kiépített öntözőrendszer, új 

arculat várja a helybelieket és a turistákat a 

város szívében. 
A munkálatok a centrumban azonban 

folytatódnak – ősszel me�kezdődik a 

Boldo� békeidők láto�atóközpont kivite-

zése is. Eredményes tár�yalásainknak 

köszönhetően eldőlt: a kikötői üzletsort 

márciusban lebontják, s ezzel új távlatok 

nyílnak a terület fejlesztése előtt. Földváron 

azonban nem csak bontunk, építkezünk is. 

Az új vízi sporttelepen klubházat létesítünk, 

felújítjuk az évente ne�yvenezer láto�atót 

vonzó kilátót, s a közössé�i tereken 

burkolatcserére is sor kerül.

Más a kampány, ésMás a kampány, és
más a valóságmás a valóság

Más a kampány, és
más a valóság
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(kövér betűvel a polgármesterek. A képviselők a bejutás sorrendjében.)
 (két kivétellel valamennyien függetlenek.)
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Kereki:

Sebestyén Gyula

Pullerné Szárszói Mónika

Gelencsér András

Kovács Bo�nár Viktória

Kötcse:

Kőröshe�y:

Petrohai Virá�

Kovács Lenke
Poór Gyula

Dr. Feledi Gyula Zoltán

Andók Károly

Gei�er Attila

Kadlicskó Lászlóné

Hercze� Zsolt

Horváthné Horváth Judit

Csicsai László Viktor

Pacskóné Szalai Renáta

Szabados Ernő

Na�y Imre

Bodnár Judit

Mórocz Viktor

Vasicsek László (Fidesz-KDNP)

Iváncsics Zsolt (Fidesz-KDNP)

Puller Dávid

Gutman Levente

Horváth Ferenc

Szipli Richárd

Orsós János

Kapuvári Krisztián

Vízvári Attila
Vársze�i Balázs

Csicsa Dávid

Tóthné Hozleiter Alexandra
Pintér Zoltán

Na�ycsepely:

Németh Zoltán
Mucza Milán

Kreiner János

Dr. Aratóné Na�y Á�nes

Szólád:

Zsi�a Zita
Gelencsér Lajos

Rózsás Elemér
Szóládi Györ�y

Pusztaszemes:

Szántód:

Bóka Zoltán

Csákovics Gyula

Békei Tamás

E�yed Zoltán Attila

Erdélyi Zsolt

Vörös László

Csonka András
Schwarc Béla

Elter Imre István

Zamárdi:

Gál Péter

Választási eredmények a körzetünkben



„Beárazták” az
iskolánkat
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Ezt követően idén márciusban pályázatot 

ıŕtak ki az immár főigazgatói (!) munkakör 

betöltésére.

A történet ott kezdődött, hogy tavaly ősszel 

egy majdnem tragikus balesettel végződő 

fegyverbemutató után az akkori intézmény-

vezető lemondott. A Tankerület az egyik 

helyettesét nevezte ki határozott időre meg-

bıźási szerződéssel, mert nem volt meg a 

szükséges végzettsége.

Nos hogy a pályázaton kik adták be a neve-

zésüket, pontosan nem tudni, de a regnáló 

intézményvezető valószıńűleg nem, a fent 

emlıt́ett szükséges képesıt́és hiányában.

Konkrétan a patinás nevű Gróf Széchényi 

Imre A� ltalános Iskola és Alapfokú Művészeti 

Iskoláról van szó. S ahol mindezt elkövették, 

az a Siófoki Tankerületi Központ, vagy maga 

a Belügyminisztérium.

Hogy mikor változott az intézményvezetői 

titulus főigazgatóira nem tudni, az iskola 

honlapján még ebben a hónapban is az 

előbbi szerepel, az évzárón viszont az utóbbi 

hangzott el megbıźottként.

Megtörtént az eredményhirdetés, azzal a 

furcsa döntéssel, hogy megbıźással főigaz-

gatói minőségben továbbra is Farkasné 

Geiger Csilla látja el az intézményvezetői 

feladatokat. 

Ez a fejlemény minimum furcsa, és felvet 

A kormányzat embertelenségét bizonyı́tja 

két másik nagy felháborodást kiváltó eset is. 

Székesfehérváron a Vasvári Pál Gimnázium 

igazgatójának megbı́zatását nem hosszab-

bıt́ották meg, annak ellenére, hogy más nem 

pályázott az igazgatói posztra és a közösség 

meg volt elégedve a munkájával.

bizonyos kérdéseket. Bár a NER vezetésére 

jellemző ez a fajta gyakorlat. Emlékezzünk 

csak, amikor az Operaház vezetésére kiıŕt 

pályázatra neves személyiségek jelent-

keztek, komoly szakmai anyaggal, majd 

egyszer csak az akkori miniszter úgy döntött 

több hónapos szıńjáték után, hogy a regnáló 

vezető kinevezését hosszabbıt́ják meg.

Marad nekünk a múltba révedés, emlékezni a 

Pentaller István igazgató által nevesı́tett 

korszakra, arra a dicső múltra, amikor még 

rangja volt egy igazgatói széknek. 

Kispesten a Károlyi Mihály Magyar-Spanyol 

Tannyelvű Gimnázium élére is új igazgató 

kerülhet. Hogy ki, az egyelőre rejtély, mert a 

posztot egyetlen ember pályázta meg, Cselik 

A� gnes Eszter, aki az elmúlt húsz évben 

vezette az intézményt. Az ő pályázatát azon-

ban indoklás nélkül elutasıt́otta a fenntartó 

Külső-Pesti Tankerületi Központ.

Hát ha egy ország- világ előtt zajló folya-

matot képesek voltak azzal a döntéssel 

lezárni, akkor itt a végeken miért is gon-

dolnánk, hogy másként mennek a dolgok.
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KUTYAISKOLA

Itt azonban nem az lenne a tananyag, hogy miként kell 
szépen leülni, lefeküdni, pórázon sétálni. Sőt, a 
szerepek is felcserélődnének. Ezekben a fantáziám 
szülte iskolákban ezek a végtelen derék négylábúak 
lennének az oktatók, mi – a jellemfejlődésünkben 
általában tőlük oly messze elmaradt homo sapiensek – 
pedig a tanulók. Az isten verte nehezen megtanulható 
tananyagok pedig olyanok lennének, mint jellemesség, 
méltóság, ragaszkodás, intelligencia, pozitív élet-
ösztön, hála stb. Azt gondolom, hogy az általam nagyra 
tartott néhai amerikai író, Kurt Vonnegut kiváló 
novellát kerekíthetne ebből a témából - mivel hozzá 
mindig is közel állt az efféle abszurditás - ha már nem 
az égi olvasótermek nagyérdeműjét szórakoztatná. 

Mert ezeket a történeteket hallva, olvasva, csak ennek 
az egy menhelynek az életét követve is folyamatosan 
arra a következtetésre jutottam, hogy sajnálatosan mi 
emberek - igen sok tekintetben - elképesztően el 
vagyunk maradva az állatvilágnak ettől a nagyon 
szerethető négylábú szegmensétől. Akik sajnálatukra, 
az ember környezetben élik mindennapjaikat, sokszor 
embertelen körülményekbe taszítva. Ezeket most nem 
részletezném, annyit azonban elárulhatok főbb 
vonalakban, hogy jókora gombócot tud varázsolni 
meglett férfiemberek torkába is. Mégis, van ezekben az 
ebekben valami elképesztő élni akarás, extrém 
helyzetekhez is történő alkalmazkodó képesség, 
kitartás, ami számomra lenyűgözővé teszi őket. Amit 
pedig kiváltképp irigylek tőlük, az a derű, amivel 
sokszor túl tudják tenni magukat azokon a traumatikus 
eseményeken, amit „kedves” embertársainknak 
köszönhetnek leginkább. Mikor a „randevúra” 
érkeztünk a mi új családtagunkhoz, a kennelben úgy 

Tavaly karácsonyra állatimádó, első osztályos kis-
lányunkat egy végtelen kedves, szeretetreméltó 
kutyával lepte meg Jézuska. Ajándékát egy székes-
ehérvári kutyamenhelyről szerezte be számára – 
természetesen a mi közreműködésünkkel. Már maga 
egy ilyen esemény is számtalan megindító, és mi 
tagadás végtelen elkeserítő momentummal is gaz-
dagítja az ember lelki világát, amikor beteszi a lábát 
egy ilyen helyre. Mikor pedig beszélget úgy negyed 
órát a menhely vezetőjével, aki már több, mint 10.000 
kicsapott kutyának lelt gazdát - jobb esetben szerető 
otthont-  hát úgy érzi, egy ideig becsületesen forog vele 
a világ. Azóta is lelkes követőjük vagyok a közösségi 
oldaluknak, melynek bejegyzései egyre csak erősítik 
bennem a meggyőződést, hogy a világnak – pláne 
ilyenkor választások környékén – megannyi kutya-
iskolát kellene nyitnia.

10-15 kutya játszott, szaladgált. Nem ám úgy módjával, 
tessék-lássék, hanem boldogan, önfeledten. Mikor 
szóba került, hogy honnan kerültek ide, jött a 
döbbenetes válasz. Többen a „pusztavámi 72-ből” 
valók, ahonnan nagyszabású, állatmentő akció 
keretében menekítették ki, koboztak el 72 borzalmas 
körülmények között tartott kutyát. A mi „kiválasz-
tottunknak” úgymond szerencséje volt, mert őt két 
testvérével egyetemben, „csak” egy szeméttelepen 
rakták ki. Mégis, van egy olyan irigylésre méltó 
kiegyensúlyozottsága, méltósága - dacára minden 
fiatalkori történésnek - ami manapság az emberek közt 
nagyon ritkán tapasztalható meg. Az első nálunk töltött 
nap délelőttjén például olyan magával értetődő 
természetességgel nyúlt el a méregdrága kanapén, 
(szájában egy wc-kefével), mintha generációkra 
visszamenően arisztokrata körülmények között 
tengette volna életét. Hálája, ragaszkodása pedig meg-
indító, ahogy tud örülni, vagy ránézni azokkal a hálát 
sugárzó okos szemeivel, az „ugye szeretsz?!” tekin-
tetével az emberre. Számos egyéb beszámolót is 
olvashattam már, ahol az új gazdák szinte hüledezve 
számolnak be róla, hogy a kiválasztott kutyájuk milyen 
példamutatóan alkalmazkodik akár kisgyerekekhez, 
akár idősebbekhez, akár más kutyákhoz és egyéb 
háziállatokhoz. Mintha világ életükben ott éltek volna. 
Persze vannak kivételek, de általánosságban abszolút 
kijelenthető az, ami humán párhuzamban már kissé sem 
állítható ilyen kategorikusan: feltalálják magukat, 
tudnak viselkedni és alkalmazkodni, és szemmel 
láthatóan kitűnően érzik magukat ott, ahol kicsit is jól 
bánnak velük. Ezt szintén igen sok embertársunknak 
megtaníthatnák…

Ahogy sajnálatosan kénytelen vagyok megtapasztalni - 
így a választások közeledtével - ezt a rengeteg silány 
lejáratást, botrányos mocskolódást, hitványságot, 
melyet a civilizáció most a mentális egészségügyi 
határérték feletti koncentrációban zúdít ránk, többször 
irigy leszek ezekre a négylábúakra. Sokszor eszembe is 
jut ilyenkor Apánk egyik kedvenc mondása: „Minél 
több embert ismerek meg, annál jobban szeretem a 
kutyámat”. Mert ők nem értik az efféle gyarlóságot, 
áskálódást, képmutatást. Legyen mit enni, inni, némi 
mozgástér, egy gazda, aki néha megvakarja szeretetből 
a füle tövét, vagy elviszi sétálni, és kész a felhőtlen 
boldogság. 

„Utóiratként”, álljon itt a menhely életéből merítve 
néhány sor abból a Facebook bejegyzésből, amely az 
egyik kedvencemmé vált az utóbbi néhány hónapban. 
Melyet vezessen fel az alábbi sorok szerzője, a 
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Kedves Emberek!
Aho�y í�értük, folytatjuk! Tisztába akar-

juk tenni a Nyu�ati strandra épülő 

vitorláskikötő ü�yét. Ráadásul eredmé-

nyesen, hiszen bírósá�i keresetünket a 

KÚRIA befo�adta, sőt szeptember 24-én 

11:00 órára tár�yalást is kitűzött.

Eddi� a Kormányhivatallal és az Önkor-

mányzattal szemben két pert me�nyer-

tünk. A harmadik per kimenetele most a 

KÚRIÁN fo� eldőlni.

E�y élő, a dro�tesztet me�kerülő klasszi-

kust idézve: ENNYI.

Nem szeretünk pereskedni. Főle� nem 

szeretünk Bírósá�ra járni. De ha szó nélkül 

eltűrjük a hivatalok jo�sértő ma�atar-

tását, és ebből �yakorlat lesz, akkor vé�e a 

jo�államnak, és vé�e az állampol�ári 

jo�biztonsá�nak. Ilyesmivel az átla� 

honpol�ár nemi�en fo�lalkozik, csak ha a 

házát akarják elvinni a feje fölül. Akkor 

szalad fűhöz-fához, szalad a var�ához, de 

akkor már késő. Mi Mosoly�ók ezekkel az 

éveki� tartó perekkel csak annyit akarunk 

elérni, ho�y a hivatalok, közöttük a saját 

önkormányzatunk jo�szerűen járjanak el. 

Tartsák be a törvényeket és tartsák be a 

helyi szabályzatokat. Teljesüljön és érvé-

nyesüljön a jo�biztonsá� és a jo�állami-

sá� elve. 

Barátsá��al a MOSOLYGÓK

„A mai nap már olvashattátok, hogy Simi 4 év után 
gazdis lett.

Etemez Edgár

Itt el is dőlt, hogy Simi ma költözik.

Megérkeztek a gazdi jelöltek és Pöttyös vagy Zserbó 
volt a kiválasztott. De Zserbó mivel német juhász, így 
elég sok munka van vele. Pöttyöst meg pénteken örökbe 
fogadták. Kérdeztem, hogy miért pont Pöttyös lett volna 
a kiválasztott. Ekkor azt mondták, hogy olvasták, miken 
ment át (válogatott szörnyűségek - a szerkesztő) és ezért 
úgy gondolták, hogy olyan kutyust fogadnának örökbe, 
aki rászorul erre. Hát abból sok van, gondoltam én, de 
akkor beugrott, hogy Simi bizony már igen csak 
megérdemelne egy otthont. Így megmutattam Simit, és 
ma végre nem bújt el a házába, mikor látogatók 
érkeztek. Kihoztam ismerkedni és képzeljétek, mikor 
jöttek vele vissza egy kis sétából, a kapu felé sétálva a 
gazdi megkérdezte, hogy hol kell, és mit aláírniuk?

De gondoltam elmesélem, hogy is történt az ő örökbe 
fogadása.

Az önkénteseink, akik már 2 éve sétáltatták Simit, ma 
pont a menhelyen voltak, és így szóltam is nekik, hogy 
egyik kis kedvencük éppen költözik. Bejöttek hozzá az 
irodába, hogy elbúcsúzzanak tőle. És, hogy miért 
mesélem el ezt nektek? 
Mert mikor az önkénteseink bejöttek az irodába, hogy 
elköszönjenek Simitől, ő egyenként az ölükbe bújt és 
fejét a csajok vállára tette, minta megköszönné nekik az 
elmúlt 2 év sétáit és a törődést. Hát igencsak megható 
pillanata volt. Ilyenkor mondom, hogy bizony a 
kutyáknak is van lelkük. Aztán kikísértük Simit még 
utoljára a kapuig, ekkor én is kaptam egy ölelést 
Simikétől, majd kisétált a kapun új családjával.
Hát így lett ma gazdija Siminek.”

 

menhelyet vezető Hölgy abszolút találó „ars poetica-ja: 
„Mi ugyan kivert kutyákat fogadunk be, de akik tőlünk 
szeretnének örökbe fogadni egy négylábút, azoknak 
kincseket kínálunk.”
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Zrínyi u. 7/3
Farkas János nyu�díjas üzemmérnök

Balaton�öldvár a Széchényi családnak köszönheti 
létét, melyet az első vilá�háború előtt pusztaként 
je�yeztek. A településünk a Balaton mellett az 
e�yik le�szebb környezetben jött létre, me�ter-
vezett utcáival, �yönyörű ré�i épületeivel, szállo-
dáival. A terv me�álmodói me�találták a helybe-
liekben a kivitelező, dol�ozó embereket, és 
elkezdődött településünk �ejlődése.
Számos körülmény tette várossá Balaton�öldvárt, 
de elsősorban az üdültetés emelte erre a ran�ra.
Sajnos ezt a jeles 30 éves év�ordulót sok olyan 
kiváló ember nem élhette me�, akik sokat tettek 
na�yközsé�ünk és városunk �ejlődéséért, köztük 
Berkes László, az első pol�ármester.
Az 1990-ben me�választott önkormányzati testü-
let az ő vezetésével sokat tett a város va�yonának 
�yarapítása, virá�osítása és tisztasá�a érdekében, 
ami abban az időben követendő példaként szol�ált 
a balatoni ré�ióban. A virá�os város Európa-díj 
elnyerése tovább emelte városunk ran�ját, 
hírnevét.
Néhai Berkes László pol�ármester határozott és 
e�yenes vezetői stílusával jól irányította a várost, 
és szol�álta lakóit.
Javaslom, ho�y az el�elejtett, va�y me�késett 
elismerést jó lenne pótolni, például 2026-ban 
településünk alapításának 130. év�ordulóján állít-
sunk méltó emléket Berkes Lászlónak. Helyezzünk 
el emléktáblát a Városháza �alán, nevezzünk el 
róla szabadidő parkot, utcát, va�y teret.
Bízom az új összetételű önkormányzati képvise-
lőkben, ho�y indítványozzák a méltó elismerést.

Tisztelettel: V
er
s 
ol
da
l

Elfelejtett, va�y 
me�késett elismerés?

Városunk 2022-ben ünnepelte 
várossá avatásának 30., 

valamint településünk alapításának 
126. év�ordulóját.

Pert nyertünk, a polgármester (?) fizet (?)
A Mosoly�ók Lapja 2024. áprilisi számában me�jelent e�y olvasói levél, melynek első bekezdése az alábbiakat 
tartalmazta:

A pol�ármester akkor mé� nem volt beszélő viszonyban a mosoly�ókkal, í�y ü�yvédje útján a bírósá� 
se�ítsé�ével akarta a sérelmét orvosolni. Az első fokú ítélet nem neki adott i�azat, ezért a Pécsi Ítélőtáblához 
fellebbezett, ahol helyben ha�yták az első fokú döntést. Aminek a lénye�e röviden, ho�y a Mosoly�ók Lapja 
nem kötelezhető e�y olvasói levél kapcsán helyrei�azításra.
Ho�y ezt a teljesen lo�ikus érvelést sem ő ma�a, sem a valószínűle� nem in�yen dol�ozó ü�yvédje nem látta 
be, annak következtében e�yesületünk a bírósá� határozata szerint 405.000 Ft átutalását várja au�usztus 
vé�éi� a felperestől, aki személy szerint Holovits Huba.

 „Rendkívüli �elháborodást váltott ki baráti és ismerősi körünkben, ho�y a pol�ármester a saját blo�ján 
immáron sokadik alkalommal �öldvári pol�áraink korán viccelődött alpári stílusban. Nem az első, és nem a 
második alkalom, ho�y a nevetsé� tár�yává próbálja tenni a szépkorúakat Balaton�öldváron.”

Érdeklődéssel fi�yeljük a számlánkat, különös tekintettel arra, ho�y az átutalás me�bízója rovatban milyen 
feladó szerepel?!

Fekete �stván: 

Ha majd egyszer �eá��,

a simogatást a kezem érezte,

�ehajo�ok még egyszer,
ami én vagyok,

és megcsóko�om a szívem;

és szerette az egész vi�ágot.

De azért még pár nóta megterem.

és e�szakad a testemtő� az,

      Ha��gatom a szívem

megcsóko�om,
mert szeretett engem,

Jó� tudom: a fényt a szemem itta,
a da�t a fü�em fogta,

szép utakon a �ábam vitt,
és a gondo�atok a fejemben szü�ettek,

de mindezt a szívem gyűjtötte össze,
és be�ő�e �ett minden, ami Szeretet.

    Mit akartam?
Juhász Gyu�a: 

Kife�é ba��ag már a vén diák

mint az ég távo�i vi��ódzása,

Az é�etbő� és a me�ódiák
Gyéren zendü�nek ajkán s csendesen,

De azért én panassza� nem vagyok,
Az �sten napja néha rám ragyog,
A csi��agok a régi sze�idek
S hozzám hajo�nak �assan a szivek.
Mást nem akartam, �sten a tanúm,
E�ha��gat immár a vád és a gúny,
Mive� az értet�enség i��etett,
Mert úgy szerettem a szegényeket.

Az igazság �esz úr e fö�d fe�ett

Magyar szegénység hű kö�tője, én,

S hogy e jövőt építi énekem!

És az se fáj, hogy én már nem �eszek!

Hogy a jövendő csak nekünk terem

Magyar szegénység: véget ér e té�,
Lesz még itt sző�ő és �esz �ágy kenyér,

Kitartok vé�ed, régi jó remény,



?
Ön is tudja?

• Hogy sörözés helyett füvezésre buzdítják a szurkolókat a német rendőrök. Érdekesen változik a 
kannabisz megítélése Európában, ezt jelzi a rendőrség hozzáállása a kétféle legális droghoz, az 
alkoholhoz és a marihuánához – a németeknél április óta nem büntetik a füvezést. 

• Hogy a pénzpolitika nem is olyan bonyolult dolog. Legalábbis Szolnokon, ahol a most megválasztott 
MSZP-s Győrfi Mihály polgármestert megkérdezték, hogy honnan lesz pénz a költségvetésben, ezt 
válaszolta: ez egyszerű kérdés, nem visszük haza!

• Hogy 50 éves lenne Bogdán László, aki megálmodta a holnapot. Tompos Ádám tépelődése a fiatalon 
elhunyt közkedvelt roma politikusról, aki előbb a két kezük munkájával, majd uniós pénzekkel szerette 
volna felemelni a cigányságot. https://hang.hu/publicisztika/50-eves-lenne-bogdan-laszlo-aki-
megalmodta-a-holnapot-164708

• Hogy az önkormányzati választások után megszűntek a háborúval riogató hirdetések, elismerve azt, 
amit egy normális ember korábban is tudott: ez a kampányfogás csak politikai termék volt, aminek lejárt 
a kihordási ideje. Magyarul a nép hülyítése zajlott sokadik alkalommal.

• Hogy akkora a pedagógus hiány, hogy egy napokban elfogadott törvény szerint az 55 évesnél idősebb 
katonákat is lehet alkalmazni a Tankerületeknek, akkor is, ha nincs pedagógus végzettsége, amit egy 
gyorsított tanfolyamon megszerezhetnek. Ezekben az esetekben jóval több lesz a jövedelmük, mint a 
kollégáiknak, tekintve, hogy hivatalos katonai állományban maradnak. A szakmai szervezetek 
felháborodtak, és a törvény visszavonását követelik. Folyt.köv.

• Hogy a G7 (Gazdasági Hírmagazin) kutatása szerint nincs fideszes többség, ahol a lakosság legalább 
60 százaléka érettségizett. Ahol alacsonyan iskolázott a népesség nagy része, ott a jövedelmek is 
alacsonyabbak. Nagy valószínűséggel meghatározza továbbá az iskolázottság az államnak, illetve az 
önkormányzatnak való kiszolgáltatottságot, és a propaganda iránti fogékonyságot.

• Hogy lemondott Csák János, a MOL vezérből lett kultúráért és innovációért felelős miniszter. Utóda 
egy színtelen technokrata, Hankó Balázs, gyógyszerügyi és egészségügyi felsőoktatási szakértő. 
Ennyit a kultúra megbecsüléséről Orbán módra.

• Hogy a magyar labdarúgó válogatott jelen volt az idei Európa Bajnokságon, ahonnan idő előtt, nyomot 
se hagyva maga után távozott. A honi játékvezetők még csak megmutatni se tudták magukat, tekintve, 
hogy nem kaptak felkérést. Hol vagyunk már attól, amikor volt egy Wágner Lászlónk, Puhl Sándorunk , 
vagy Kassai Viktorunk. Ma már, ha magyart akarsz látni, a díszpáholyt kell kémlelned, mert ott még a mi 
pénzünkön sütkéreznek olyan emberek, akik talán azt se tudják, hogy mi fán terem a futball?

• Hogy Orbán Viktor egy interjúban így fogalmazott: „az egész gendermarhaság”, amely „felbolygatja” a 
gyereknevelés és az együttélés hagyományos európai rendjét, nem szerepel közvetlen módon a 
magyar elnökség programjában. Mi ezzel nem akarunk foglalkozni, nem is értjük pontosan, mi ez?” 
Ehhez képest évek óta ezzel próbálja hülyíteni azokat, akiket lehet. 

• Hogy  a Központi Statisztikai Hivatal adatai szerint tavaly 35 736-an hagyták el az országot. Ez 24 
százalékkal haladja meg a 2022-es adatokat. A Magyarországról kivándorlók számának eddigi csúcsát 
a 2015-ös 32 852 jelentette. A legfontosabb célország Ausztria, Németország és az Egyesült Királyság.

Ön is tudja?




